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RG - 0002.P.XVII.2016 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XVII/2016 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 30 czerwca 2016 r. 

 
Punkt 1.       
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.       
Potwierdzenie quorum. 
Punkt 3.       
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.       
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.       
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.       
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
Punkt 8.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2016-2019. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyboru Sołtysa Sołectwa Wolica Pusta. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług    
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                            
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi  
Punkt 12.    
Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania                              
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat oraz 
trybu ich pobierania. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 
Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 15.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16.   
Wolne głosy i wnioski. 
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Punkt 17.   
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 1) Otwarcie Sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył XVII 
Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący Rady informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 12 w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady poinformował, że porządek posiedzenia Radni 
otrzymali zgodnie ze statutem - 14 dni przed posiedzeniem. Pan Tomaszewski 
zaproponował zmiany do porządku obrad, mianowicie, wnioskował                                          
o wprowadzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego na pokrycie części kosztów związanych z ufundowaniem sztandaru dla 
Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wielkopolskiej wraz z wyposażeniem pocztu 
sztandarowego; uchwały w sprawie nadania imienia parkowi wiejskiemu w Dębnie; 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od PKP S. A. Oddział 
Gospodarki Nieruchomościami linii kolejowej 369 Mieszków – Śrem oraz uchwały              
w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego prowadzonej w formie 
opiekuńczej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad 
Wartą. 
 Radny Marek Mroziński złożył wniosek formalny o wycofanie uchwały                       
w sprawie nadania imienia parkowi wiejskiemu w Dębnie. 
Przewodniczący w związku z brakiem dalszych pytań poddał pod głosowanie 
wniosek Radnego Mrozińskiego. Za nie wprowadzaniem uchwały opowiedziało się 
6cioro Radnych, za wprowadzeniem uchwały opowiedziało się 6cioro Radnych.  
Przewodniczący informował, że w związku z faktem iż powstał tzw. pat                               
w głosowaniu, decyduje głos Przewodniczącego, więc uchwała w sprawie nadania 
imienia parkowi wiejskiemu w Dębnie przechodzi do porządku obrad.  
W związku z powyższym porządek obrad będzie wyglądał w sposób następujący: 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego 
na pokrycie części kosztów związanych z ufundowaniem sztandaru dla Komendy 
Powiatowej Policji w Środzie Wielkopolskiej wraz z wyposażeniem pocztu 
sztandarowego. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2016-2019. 
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Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyboru Sołtysa Sołectwa Wolica Pusta. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług     
w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                         
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania                              
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat oraz 
trybu ich pobierania. 
Punkt 14.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 
Punkt 15.  
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 16.  
Przyjęcie uchwały sprawie nadania imienia parkowi wiejskiemu w Dębnie. 
Punkt 17. 
Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od PKP S. A. 
Oddział Gospodarki Nieruchomościami linii kolejowej 369 Mieszków – Śrem 
Punkt 18. 
Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego prowadzonej                
w formie opiekuńczej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście 
nad Wartą. 
Punkt 19. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 20. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 21. 
Zamknięcie sesji. 

Za przyjęciem porządku obrad opowiedziało się 12 Radnych „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 0 wstrzymujących. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z XVI Sesji zamieszczony był na 
stronie internetowej Urzędu w dniu 3 czerwca 2016 roku, Przewodniczący poprosił  
o ewentualne uwagi do protokołu.  
W związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.  
Protokół z XVI Absolutoryjnej Sesji - został przyjęty 12 głosami „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących. 
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Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że w tym krótkim okresie tygodnia miało 
miejsce kilka wydarzeń, odbyły się zakończenia roku szkolnego, rozpoczęły się 
wakacje, a przy tej okazji pojawiły się informacje z Ministerstwa- powrót do                         
8mio klasowego systemu szkolnego z podziałem na 1-4; 5-8; gimnazja będą 
systematycznie wygaszane.  
Ponadto już czwarty raz odbyły się Gardłoryki w lasku Guć organizowane przez 
Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Nowomiejskiej przy współudziale Ośrodka 
Kultury.  
Dwa dni do tyłu byliśmy świadkami uroczystości związanych z rocznicą wydarzeń 
czerwcowych, Przewodniczący proponował wnieść hołd ofiarom tych wydarzeń 
minutą ciszy.    
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt informował, że na dzisiejszej sesji najważniejszym tematem są 
zmiany w budżecie- zmiany omówi pani Skarbnik. 
Ze spraw bieżących: rozstrzygany jest przetarg na budowę dróg w Boguszynie                        
i Utracie, rozstrzygany jest też wykonawca na remont definitywny budynku po 
pożarze Klęka 5, mieszkanie dla rodziny, która mieszkała na poddaszu jest już 
właściwie gotowe.  
W komunalce będzie duży nacisk na przeglądy, po tych wszystkich ulewach, 
wiatrach, pilnej wymiany pokrycia dachowego wymaga budynek na ulicy 
Zamkowej, nie ma już co naprawiać, trzeba wymienić całe pokrycie.  
 W piątek i sobotę doszło do zaniku wody w części gminy, ta sytuacja 
rzeczywiście nie powinna mieć miejsca. W piątek w związku z dużymi upałami 
doszło do dużego rozbioru wody, nastąpiło wypompowanie rezerw, wydawałoby 
się, że w środku nocy dojdzie do uzupełnienia wody jednak tak się nie stało, bo 
okazało się, że główna pompa która podawała wykazała awarię i w sobotę rano 
została ta pompa wymieniona na nową. Ale z kolei odbudowa tych zasobów trwała 
do późna w sobotę do nocy i rzeczywiście był to okres dość trudny. W tym tygodniu                           
w hydroforni były jeszcze pewne rzeczy robione dodatkowe i ta sytuacja jest już 
unormowana. Niemniej trzeba powiedzieć, że coraz więcej posesji jest podłączane do 
sieci, jest sporo ferm, które wykorzystują duże ilości wody, w tej chwili ludzie 
korzystają z wody w szerszym zakresie niż kiedyś. W warunkach wiejskich                                    
w okresie upałów to zużycie jest raz większe, będzie trzeba pomyśleć, aby zwiększyć 
zasoby wody.   
Poza tym Wójt dodał, że do Chociczy na hydrofornię trafi agregat, który w razie 
awarii prądu poda energię, aby mieszkańcy nie byli pozbawieni wody. Ponadto 
planowane jest, aby spiąć się z siecią jarocińską w Wolicy Pustej, po to aby w sytuacji 
dużych rozbiorów wody uzupełnić zapas, otwiera się wtedy zasuwę i woda poleci. 
Na tym Wójt zakończył swoją wypowiedź.         

 Przewodniczący poinformował, że nastąpił błąd w głosowaniu dot. 
porządku obrad, a dokładniej podczas procedury głosowania wniosku 
formalnego Radnego Mrozińskiego o nie wprowadzanie uchwały                   
w sprawie nadania imienia parkowi wiejskiemu w Dębnie. Zostało                  
to skonsultowane z radcą prawnym i jest orzecznictwo, że każdy 
Radny ma równe głosy, w związku z powyższym ponownie zostanie 
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przeprowadzone głosowanie za wprowadzeniem uchwały. 
Przewodniczący przeprowadził procedurę głosowania. 
Za wprowadzeniem uchwały opowiedziało się 5cioro Radnych,                       
6 głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący.  

  W związku z powyższym uchwała w sprawie nadania imienia parkowi 
  wiejskiemu w Dębnie nie zostanie wprowadzona do  porządku obrad.  
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego na pokrycie części kosztów związanych z ufundowaniem sztandaru 
dla Komendy Powiatowej Policji w Środzie Wielkopolskiej wraz z wyposażeniem 
pocztu sztandarowego. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVII/101/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok.
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, po czym 
Przewodniczący otworzył dyskusję.  

 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że za 12 tys. zł rozebranie stodoły 
to za duża kwota, sam by to radny rozebrał za dużo niższe pieniądze. 
 Wójt informował Radnego, że będą zapytania cenowe i być może ta 

cena się obniży, należy pamiętać, że to trzeba rozebrać, skruszyć. 
 Radny Artur Borkowski pytał czy ta stodoła nie jest objęta przez konserwatora 

zabytków.  
 Wójt informował Radnego, że nie ma takiej obawy, nie jest to zabytek.  

 Radna Zofia Kędziora pytała Wójta jak daleko będzie robiona droga                         
w Boguszynie.  
 Wójt informował, że droga będzie robiona w prawo do końca 
zabudowy początkowej, czyli za przepompownię, bo dalej to już za daleko- 
wyszedłby prawie kilometr.    

 Radny Mirosław Ratajczak wyraził zdanie, że praktycznie nadwyżka zostaje 
rozdysponowana.  
 Wójt informował, że sporo poszło na komunalkę, na infrastrukturę 
wodną, gdyż koszt renowacji takiej pompy to koszt co najmniej 15 tys. zł.                 
Ten dłuższy wywód w informacji Wójta był po to, aby wszyscy mieli 
świadomość, że trzeba zainwestować w gospodarkę wodną. Natomiast 
fundusze sołeckie we wrześniu dobrze inwestować w drobne rzeczy                         
w sołectwach.  

 Radny Marek Mroziński pytał czy nie można by wprowadzić większej 
dyscypliny budżetowej w stosunku do szkół. Jest wrzesień, dyrektorzy tworzą 
budżety, wtedy należy dyrektorom powiedzieć, że mają zaplanować co trzeba 
zrobić w szkołach, a nie w ciągu roku składają wnioski i im się daje coraz 
większe pieniądze. W końcu ta oświata budżet pochłonie całkowicie. 
 Wójt odpowiedział, że w momencie planowania budżetu te wnioski                
są już planowane, ale są to takie wykraczające poza bieżące utrzymanie.                 



6 | S t r o n a  

 

Te kwestie są liczone w oparciu o miniony rok, oraz według projektów 
organizacyjnych, że wiadomo ile musimy wydać na wynagrodzenia, ile na 
opłaty, środki czystości, a reszta to porostu wypada w ciągu roku.    

 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że oświata tyle kosztuje, że być 
może Rada i Wójt stanie przed wyborem, że szkoły pójdą pod stowarzyszenia 
bo gmina nie będzie w stanie ich utrzymać.  

 Przewodniczący pytał czy do budżetu są wprowadzone środki na wymianę 
pompy. 
 Pani Skarbnik informowała, że te środki były w budżecie, więc nie 
trzeba było zwiększać.   

W związku z brakiem dalszych pytał Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
2 głosy wstrzymujące.  

 Uchwała Nr XVII/102/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2016-2019. 
 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich Skarbnik Gminy, po czym 
Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
2 głosy wstrzymujące.  

 Uchwała Nr XVII/103/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyboru Sołtysa Sołectwa Wolica 
Pusta. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVII/104/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVII/105/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym otworzył dyskusję.  
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 Radny Marek Mroziński informował, że mieszkańcy zgłaszają iż przewoźnicy 
odbierający odpady czasami zostawiają nieopróżniony kubeł, nie wiadomo               
z jakich przyczyn.  

 Wójt informował, że są pewne kategorie odpadów których nie odbiorą i to 
może być przyczyna, że nie odebrali śmieci.  

 Radny Artur Borkowski informował, że kiedyś rozmawiał z jednym z panów 
odbierających odpady, który poinformował, że czasami mają przez to kłopoty, 
ale nie mogą odbierać np. jednorazowo 20stu worków z odpadami zielonymi, 
bo jest podejrzenie, że ktoś zlikwidował kompostownik i wystawił taką ilość 
worków. Po odebraniu takiej ilości samochód jest już załadowany.   

 Wójt dodał, że nie odbiera się także kubła z gruzem, bądź z odpadami 
pobudowlanymi, zapewne w takich sytuacji kubeł nie jest opróżniony.  

 Radna Zofia Kędziora dodała, że sąsiad sąsiada pilnuje, ponieważ składają 
mieszkańcy deklarację, że ktoś nie zamieszkuje, a śmieci oddaje.  

 W związku z brakiem dalszych Przewodniczący pytań przeszedł do 
głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVII/106/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 Salę posiedzenia opuścił Radny Artur Borkowski.  
 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania                              
i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat oraz 
trybu ich pobierania. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVII/107/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

Ad 14) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym w związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 9 Radnych, 1 głos przeciwny,                          
1 głos wstrzymujący.  

 Uchwała Nr XVII/108/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 Na salę posiedzenia wrócił Radny Artur Borkowski. 
 

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Wójta 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości 
stanowiącej własność gminy Nowe Miasto nad Wartą.  
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym otworzył dyskusję. 
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 Radny Marek Mroziński prosił, aby w umowie pomiędzy Gminą a dzierżawcą 
zaznaczyć, że jest on zobowiązany utrzymać porządek na nieruchomości.  
 Wójt informował Radnego, że jest taki zapis, pozostaje tylko stosować 
się do tych obowiązków.  

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVII/109/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 16) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie od 
PKP S. A. Oddział Gospodarki Nieruchomościami linii kolejowej 369 Mieszków – 
Śrem.  
 Projekt uchwały odczytał pan Waldemar Tomaszewski Przewodniczący Rady 
po czym otworzył dyskusję w temacie. 

 Wójt Gminy informował, że powstała taka inicjatywa w Jarocinie i Śremie, aby 
przejąć od kolei tor kolejowy z infrastrukturą, na odcinku Mieszków- Śrem. 
Kilka kilometrów przebiega przez naszą gminę, kolej chętnie się tego 
pozbywa, zamysł jest taki żeby uruchomić turystyczną kolejkę, mówi się                    
o drezynach.   

 Radny Artur Borkowski wyraził zdanie, że jedną kwestią jest utrzymywania 
tego, i uporządkowania, w przeliczeniu na terenie naszej gminy jest to ok. 9 
km, Radny proponował przejąć to nieodpłatnie, uporządkować, rozebrać tory 
sprzedać na złom, a podkłady ludziom i będą niezłe pieniądze. Bo przykład 
takiej drezyny mamy w Środzie- nie ma na to pomysłu. 

 Wójt informował, że na pewno nie jest taki zamysł, aby rozbierać tory, 
odwrotnie chodzi o ich renowację, jest jakiś klub miłośników kolei, ale może 
być sytuacja taka, że będzie trzeba to doprowadzić do porządku, wtedy 
trzeba będzie pewne środki poświęcić.     

 Radny Ratajczak informował, że nakład na uporządkowanie tego będzie 
musiał być duży. Jeżeli kolej dałaby środki na uporządkowanie to nie ma 
problemu, ale dla budżetu gminy to za wysoki koszt.  

 Radny Borkowski dodał, że można by bardziej pomyśleć o ścieżce rowerowej.  
 Radny Jacek Nyczke informował, że celem kolei jest zapewne pozbycie się 

tego, a nie utrzymywanie. Bo jakby było to kolei potrzebne to już dawno 
byłby zrobiony remont, kiedyś jeździły pociągi do Śremu jako ruch 
pasażerski, jeździły pociągi towarowe, ale teraz w Śremie jest zrobiona linia. 
Jeżeli chodzi o rozbiórkę szyn, to one muszą pozostać ponieważ zamysł jest 
aby zrobić kolej drezynową, a jak Radny Zacharyasz podpowiada, tam są 
odcinki gdzie w ogóle nie ma szyn.   

 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że 9 km - najpierw trzeba 
powycinać drzewa, uporządkować, wykosić, poza tym w ciągu roku będzie 
trzeba porządkować, kosić trawę - 9 km po obu stronach- to sporo.   

 Radna Zofia Kędziora wyraziła zdanie, że najpierw niech powstanie 
stowarzyszenie, niech się określi co chce zrobić, a później można to przejąć.  

 Radny Twardowski dodał, że należy wziąć pod uwagę atrakcyjność tej trasy.  
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały nie opowiedział się żaden z Radnych, 12 głosów 
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przeciwnych, 0 głosów wstrzymujących.  
 Uchwała została odrzucona.  

 
Ad 17) Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia placówki wsparcia dziennego 
prowadzonej w formie opiekuńczej przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej                                   
w Nowym Mieście nad Wartą. 
 Pan Waldemar Tomaszewski prosił, aby projekt uchwały omówiła Pani Iwona 
Golińska Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, przy czym zaproponował, aby 
pani Kierownik nadmieniła o wypłaconych środkach w ramach programu 500+.  
 Pani Iwona Golińska informowała, że jak już wcześniej wspominała ustawa                
o wspieraniu rodzinnej pieczy zastępczej nakłada obowiązek na gminę wspierania 
rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-
wychowawczej. Jedną z takich podstawowych form wsparcia rodzin jest objęcie 
opieką i wychowaniem dzieci w placówce wsparcia dziennego w celu wykonywania 
przez gminę zadań w obszarze wsparcia dzieci i ich rodzin, uzasadnione jest 
utworzenie takiej placówki wsparcia dziennego w formie opiekuńczej. Forma ta 
zapewnia dziecku opiekę, wychowanie, pomoc w nauce, organizację czasu wolnego, 
zabawy, zajęcia sportowe, oraz rozwój zainteresowań. Palcówka będzie prowadzona 
w formie opiekuńczej, pn. Świetlica Słoneczko w Boguszynie, w latach 2016-2018, 
zgodnie z realizacją projektu finansowana będzie z Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Następnie w kolejnych latach istnieje możliwość finansowania 
palcówki ze środków alkoholowych. Dzieci zostały zakwalifikowane z rodzin                       
o najwyższym nasileniu problemów opiekuńczo- wychowawczych, rodziny te są 
objęte asystenturą. Placówka będzie działała w ramach struktury organizacyjnej 
Ośrodka Pomocy Społecznej, który realizuje zadania własne gminy. Ta placówka 
będzie pierwszą w powiecie średzkim.  
 Następnie pani Kierownik dodała, że podsumowując realizację programu 
500+ na dzień 28 czerwca 2016 roku przyjęto 769 wniosków papierowych, 65 
wniosków elektronicznych, łączna liczba wniosków o przyznanie świadczenia 
wynosiła 834 wnioski. Wydano 809 decyzji pozytywnych, w tym 25 decyzji 
odmownych. Wypłacono świadczenie wychowawcze dla 1197 dzieci na łączną 
kwotę 1 760 153,50 zł. Najwyższe wypłacone świadczenie za jeden miesiąc wynosiło 
3 500,00 zł.           
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 Radny Mirosław Ratajczak pytał jaki budżet jest zaplanowany na placówkę. 
Pani Kierownik informowała, że całość środków to 193 tys. zł,                                 
bez dofinansowania gminy. 

Pan Waldemar Tomaszewski w związku z brakiem dalszych pytań przeszedł                     
do głosowania.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                          
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XVII/110/2016 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia              
30 czerwca 2016 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 18) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że wpłynęła jedna interpelacja jn.:  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Wójt w odpowiedzi na interpelację informował, że jak mówił już w punkcie 
„Informacja Wójta o pracy w okresie miedzy sesjami”, agregat w najbliższym czasie 
pojawi się na hydroforni w Chociczy, ma on moc która jest potrzebna w razie 
wyłączenia prądu.   
 
Ad 19) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Artur Borkowski informował, że przed sesją mieszkaniec gminy, 
mieszkający naprzeciw GOKu, informował, że wjeżdżamy na drogę prywatną 
a tym samym rozjeżdżamy drogę, kurzymy,  jest to bardzo uciążliwe dla tych 
mieszkańców. Mieszkanka ta informowała, że przyjdzie na następną sesję                         
i przedstawi Radnym problem.  
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 Wójt informował, że faktycznie podobno jest to droga prywatna pani 
Wilczyńskiej, ale ta pani ma ustalone z Gminą, że też jej posesja jest na części 
gruntu gminnego więc skąd problem. Temat ten niewątpliwie wciąż wraca.  

 Radny Borkowski pytał czy sieć słupów elektrycznych na ulicy Śremskiej                    
w Chociczy uwzględni latarnie o uzupełnienie? 
 Wójt informował, że to jest praca energetyki wymieniają słupy                       
na istniejącej sieci.  

 Ponadto Radny Borkowski informował, że doświadczył tego o czym mówił 
Radny Paszek - na drodze w Kolniczkach od cmentarza do Kościoła  
samochodem osobowym dosłownie wyrywał Radny asfalt, tak się topiła 
nawierzchnia.   
 Wójt informował, że szkoda że się od razu nie reaguje, bo wtedy byłaby 
szybka interwencja, przysypanie, jest to nawierzchnia sprzed 20 lat, zwykła 
asfaltówka, która przy dużym nagrzaniu po prostu się topi.  

 Radny Wincenty Pawelczyk informował, że w Chociczy pan Wesołek                       
za chwilę na ulicy Składowej będzie budował blok- na kilka rodzin, 
przymierza się do kolejnej rozbudowy w Chociczy, więc mieszkańców 
przybywa, a tym samym zapotrzebowania na wodę.  
Poza tym Radny dodał, że rozmawiał z drogami krajowymi i ani na etapie 
budowy, ani w okresie obecnym nikt nic nie wie o malowaniu pasów przy 
przejściu przez ścieżkę rowerową Nowe Miasto – Komorze.   

 Przewodniczący informował, że w miesiącu lipcu sesji i komisji nie będzie, 
natomiast w miesiącu sierpniu najprawdopodobniej komisja będzie                          
w czwartek 25, natomiast sesja będzie 31 wyjątkowo w środę. Ponadto 
Przewodniczący życzył spokojnego wypoczynku podczas okresu 
urlopowego.  

 
Ad 20) Zamknięcie sesji. 
  O godzinie 1730 Przewodniczący zamknął XVII Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
  


